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الحمد لله نحمده حمدا ينبغي لجلال وجه وعظيم سلطانه حمدا يوافي فضله ونعمته التي 

 انعم علي بها وأفرغ علينا صبرا وجهدا لإتمام هذا العمل

شهرة" التي لم تبخل  نتقدم بجزيل الشكر والتقدير إلى الأستاذة المشرفة "عديسة

، جزاها الله خير جزاء هاتها التي ساهمت بإثراء دراستناعلي بنصائحها القيمة وتوجي

 وحفظها من كل مكروه

وشكرنا الخالص للأستاذ مدير الحاضنة "محمد جلاب" الذي استقبلنا بكل 

 رحب، وساعدنا في تقديم المعلومات اللازمة لإتمام الدراسة

جنة المناقشة الذي تكرموا بقراءة دراستي كل الشكر لأعضاء الل

 ومناقشتها وإثرائه لتجاوز الأخطاء

وفي الأخير كل الشكر والتقدير لكل من ساعدني من أهل وإخوان وزملاء 

 وأساتذة وإداريين كلية العلوم الاقتصادية وعلوم التسيير



 

 بسم الله الرحمان الرحيم 

الحمد لله الذي وفقني لتثمين هذه الخطوة في مسيرتي الدراسية بإتمام مذكرتي بعد تعبو مشقة دامت 

 سنين حلمت بها

وبكل حب أهدي نجاحي إلى من شجعني وساندني في مسيرتي الدراسية، داعمي الأول وقوتي ها أنا 

عمره لترى الثمار بعد طول  أهدي هذه الدراسة والمسيرة ويوم تخرجي لأبي الحبيب أرجو الله أن يطيل

 الانتظار 

كل أزمة  علي  إلى ملاكي في الحياة وصديقتي وسندي إلى من ساندتني في دعائها ودربها وهونت 

 مررت بها أمي الحبيبة أهديك تخرجي ونجاحي أدامك الله ملكة في قلبي 

اتي إلى من عشت معهم أجمل لحظات حياتي وشجعوني إخوتي حكيم وعثمان ورمزي وأخو

 رتيبة بسمة وآية 

 ولا أنسى الفضل إلى من ساندي ودعمني في هذه المذكرة زوجي مودي

 وإلى البراعم العائلة الصغار إلياس محمد أمير إسراء تسنيم هبة الطاهر 

 أخيرا الشكر لنفسي على الصبر والعزيمة راجية الله أن ينفعني بما علمني 

 العشي أميرة 
 



 

 
 

Incubator University of Biskra



 

 
 

Abstract: 

The purpose of this research is to highlight the roleof university business 

incubators in supporting the growth of start-ups in algeria    focusing on the state of 

Biskra as a model for the study . We conducted a field study at the level in the state 

of biskra .the stydy relied on the descriptive (Incubator University of Biskra) of the 

start-up business incubator approach . which studies and addeesses the study 

variables and the problem posed . to obtain the information and data necessary for 

the study. Observations and inetviews were used by conducting them with the 

current director of the business incubator biskra and analyzing the given data. 

   Among the most prominent results extracted from the study . despite the 

recent development of business incubators in Algeria in general and locally at the 

level of the state of biskra in paticular . is that they have a major role in developing 

the national economy by inversting in the results of scientfic research and 

spreading entrepreneurial culture within the framework of resolution 1275 ( 

university degree - start-up university degree patent ) yhrough training courses and 

awareness campaigns . however due to the recent experience their activity remains 

insufficient due to the difficulties they face 

Algeria seeks to continuously modify the role of university business incubators in 

supporting the activity of emerging institution to achieve economic development . 

Keywords : business incubators, university business incubators, Start-ups, 

Biskra university business incubator. 
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